
 

PROTOKOLL 
 
2025-03-11 
 
BEREDNINGS- OCH FLÖDESGRUPP FÖR HÖJE Å 
VATTENRÅD 
 

 
Tid & datum: kl 13.00-16.30, tisdagen den 11 mars 2025  
 
Plats: Bruksgatan 22 Lund, Sockerbetan plan 5 
 
Bilagor:       5.1: Åtgärdslista inklusive aktuella åtgärder 

5.3 Bubbelbarriär åtgärdsförslag 
5.5 Rapport nivåmätning 2024 
5.6 Utvärdering markersättningsmodell 
7.1: Resultat från recipientkontrollen 
7.2a Rapport reduktionsfiske Häckebergasjön 2024 
7.2b Offert tillägg 2 dagars notfiske Häckebergasjön 
8.1: Arbetsplan och budget 2026 samt reviderad budget 2025 
8.2 Förslag till utdebitering hos medlemmar 2026 

 
Bilagor går att hitta i följande Google Drive länk under aktuellt datum: Länk till bilagor 

 
Närvarande:    

Helena Björn Lomma kommun  
Johanna Wahlgren  Staffanstorp kommun   
Jesper Persson Lunds kommun   
Christoffer Bonthron Höje å vattenråd 
Elin Svensson Höje å vattenråd 
Rebecka Nilsson Ekologigruppen 
Maria Porath Sege å vattendragsförbund och vattenråd 

Ärenden:  
 

1. Val av justeringsperson 
  
 Protokoll från föregående möte 2025-01-20 tas upp 

  
 Dagordningen 

Punkt 5.4 stryks från dagordningen. 
 

BG/FG beslutar  
- att välja Johanna Wahlgren till justeringsperson 
- att lägga föregående protokoll till handlingarna 
- att godkänna dagordningen med ändringar 

 
2. Genomgång av viktiga ärenden på föregående styrelsemöte/AU  

Inget att ta upp  



3. Anmälningar  
 

Åtgärdsprogram 
2025-01-24 Delrapportering LOVA Vattenvårdande åtgärder 2024-2025 
2025-01-29 Slutrapportering LONA Uppsökande verksamhet 
2025-02-04 Dom från Mark- och miljödomstolen gällande Tvåstegsdike Lilla Bjällerup 
2025-02-06 Delrapportering LONA Ökad biologisk mångfald 
2025-02-06 Delrapportering LONA vattenvårdande åtgärder 2024-2025 
2025-02-07 Komplettering LONA Återvätning 2025-2027 
2025-02-24 Komplettering LONA Uppsökande och uppföljande åtgärder 
 
Recipientkontroll 
2025-01-21 Månadsrapport recipientkontroll 
2025-01-22 Månadsrapport recipientkontroll 
2025-01-30 Rapport - Transport och flödesviktade halter 2024 
2025-01-30 Månadsrapport recipientkontroll 
 
Vattenförvaltning/övrigt 
2024-09-18 Avtal mellan Höje å vattenråd och Tekniska nämnden, Lunds kommun avseende 
tjänster 
på kansliet för Höje å vattenråd 
2025-02-12 Yttrande - Avgränsningssamråd MAXIMA VA SYD 
2025-02-20 Yttrande angående Regional vattenförsörjningsplan för Skåne län 
 
Arbetsutskott 
2025-01-28 Protokoll från AU 
 

Förslag till beslut 
- att lägga anmälningarna till handlingarna 

 

 
4.1 Flödesgruppens åtgärdslista    Bilaga 4.1  

Punktens innehåll hanterades under punkt 5.1. 
    
4.2 Laget runt 

Lomma kommun: Helena Björn informerade om att just nu är det många 
detaljplaner som är på väg att skickas på remiss till bland andra vattenråden.  
 
Lunds kommun: Jesper Persson informerade om att han just nu har mycket fokus 
på vattentjänstplanen och fördjupad diskussion med VA SYD pågår i frågan 
framåt. Jesper har även anmält sig till SSGKs utbildning om grundvatten senare i 
vår.   
 
Staffanstorps kommun: Inget att ta upp.  
 

  BG/FG beslutar  

4. Flödesgruppen* 
* Flödesgruppen tillkom efter stora översvämningar 2007 och efterföljande år. 
Kommunerna utökade vattenrådets kommunavgift till ungefär det dubbla för att även 
arbeta med åns flödesproblematik. Gruppens främsta syfte har varit att öka kunskapen om 
åns hydraulik och hydrologi, tillskapa nya möjligheter till fördröjning samt utveckla nya 
metoder och arbetssätt för att minska riskerna för översvämning.  
 



- att flödesgruppen har tagit del av redovisad information 
 

 
5.1 Höje å åtgärdsprogram 2022–2027   
  Rebecka Nilsson informerade om nyheter i det pågående arbete inom Höje å  
  
   Våtmark Skönabäck 

 Anmälan om vattenverksamhet är inskickad. Detaljprojektering och framtagande 
av förfrågningsunderlag pågår. Planerad entreprenad hösten 2025. Kansliet 
arbetar fram avtal med Skurups kommun.  

  
  Återvätning Skönabäck 

Framtagande av samrådsunderlag inför tillståndsansökan för vattenverksamhet 
samt hantering av dikningsföretaget och dialog med markägare pågår. Säkert är 
att återväta 10 ha men markägaren har öppnat upp för att ännu mer kan 
återvätas. Möte med Länsstyrelsen, vattenrådet, markägaren och Ekologigruppen 
ska ske senare i veckan i fält. Kansliet arbetar fram avtal med Skurups kommun.  

 
  Tvåstegsdike Höje å 
  Tillståndsansökan beviljades av MMD men domen har nu överklagats av VA SYD 

som i samband med överklagan har bett om anstånd. Nu inväntas besked om 
MÖD väljer att ta upp ärendet. Mest troligt handlar överklagan om 
kostnadsfördelningslängden och VA SYDs ansvar inom verksamhetsområde för 
dagvatten. Diskussion fördes kring hur vattenrådet ska ställa sig i frågan om MÖD 
tar upp ärendet. Beredningsgruppen ställde sig enig i att vattenrådet bör hålla sig 
till sin ursprungliga åsikt att VA-huvudman har ansvar inom verksamhetsområdet. 
Diskussion fördes även att vattenrådet i framtida projekt behöver en 
förtydligande processbeskrivning med involvering av strateger på VA SYD för att 
sådana här situationer ska undvikas. Åtminstone tills ny representant från VA SYD 
är på plats i beredningsgruppen.   

  
  Bevattningsvåtmark Fjelie  

Projektering, framtagande av avtal och anmälan om vattenverksamhet pågår. 
Dialog med SVK och markägaren pågår också då det uppstått problem med 
tillåtelse att anlägga vallar under SVKs ledning på fastigheten.  

   
  Fördröjning Norra Annehem 

Lunds kommun driver numera processen och har avtal med annan konsult för 
dagvattenutredning. Jesper Persson kommer involveras i projekteringsgruppen 
och kallar in kansliet vid behov. Vattenrådet kommer att involveras efter hand i 
processen framåt och Ekologigruppen kommer då bistå med lite timmar och 
kompetens. Tanken är att vattenrådet medfinansierar åtgärden men vi behöver 
arbeta fram en fördelningsnyckel så att rätt part betalar för sin del eftersom 
åtgärden både ska ta om hand dräneringsvatten, dagvatten och rena plast från 
konstgräsplaner.  
 
 
 
Fördröjning Linero 2:1 

5. Åtgärdsprogram 



Förprojektering pågår. Åtgärden har lyfts fram sedan man har problem med 
översvämning på en parkering och man har behov av fördröjning av 
dräneringsvatten uppströms denna. Det är Mark-och exploateringsavdelningen 
på Lunds kommun som förvaltar marken idag. Projektet har nu växt och man 
kollar vidare på alternativ plats med kapacitet för fördröjning samt öppnande av 
kulvert.  
 
Reparation och underhåll  
Ramavtalsupphandling kommer inte hinna ske inom snar framtid utan vi planerar 
att göra en ”vanlig” upphandling för ett paket på 5–6 underhållsåtgärder som kan 
genomföras i år och lägga till option på några fler åtgärder om det blir en torr 
höst/vinter.  

 
  KMV markavvattning pilotprojekt 

Dialogmöte i Björkesåkraån och Olstorpsån har hållits. Markägarna var 
engagerade. Studiebesöket till Tullstorpsån med markägare för Önnerupsbäcken 
och Råbydiket var mycket lyckat. En till dialog i respektive avrinningsområde 
planeras i maj/juni.  
 
Trädplanteringar 
Kansliet har fått in intresseanmälan på två trädplanteringar vid Ättarp och Äspet. 
Nästa steg blir att ta kontakt med markägarna, besöka i fält och sen är tanken att 
vattenråden köper träd som markägarna ska plantera själva.  
 
Helhetsgrepp vatten 
Kansliet presenterade de utvecklingsprojekt som pågår. Tanken är att man ska gå 
från arbete med enskilda åtgärder till helhetsgrepp. Detta går i linje med 
Länsstyrelsens arbetssätt om att restaurera och utreda rätt åtgärd på rätt plats. 
Utvecklingsprojekten är uppdelade i 3 delar. Del 1 innefattar att få till en 
konceptmodell ”vision till åtgärd” inom helhetsgreppen. Del 2 är en utredning 
”vattenbalans” där man kikar på hur mycket vatten har vi inom ett avgränsat 
område, exempelvis ett delavrinningsområde eller fastighet. Vattenrådet hade 
initialt planerat att finansiera denna del med medel från Jordbruksverket men 
ansökan visade sig vara för omfattande och kansliet har helt enkelt inte resurser 
att driva det vidare med Jordbruksverket utan nya planen är att del 2 finansieras 
av vattenrådet. Del 3 ”Översvämning & Torka + överskottsmassor” innebär att 
man arbetar med helhetslösningar hos större markägare. Här är tanken att Lunds 
kommun ska vara huvudansökande till Jordbruksverket EIP Agri och projektledare 
ska även tillhandahållas av Lunds kommun.  
 

  BG/FG beslutar  
- att föreslå styrelsen att vattenrådet står på sig i frågan om 

kostnadsfördelningslängden enligt ursprunglig dom från MMD i ärendet 
Tvåstegsdike Lilla Bjällerup 

- att ta fram en rutin för hur arbete med VA SYD ska ske i löpande och 
kommande projekt tills representant för VA SYD är på plats i 
beredningsgruppen igen 

- att föreslå styrelsen att ansökan till jordbruksverket för del 2 vattenbalans i 
projekt helhetsgrepp vatten övergår till att bli vattenrådsfinansierat  

- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 

 



5.2 Flerårsplanering åtgärdsprogrammet etapp 2025–2027  
Kansliet presenterade den flerårsplan som tagits fram gemensamt med konsult. 
Sen sist har bland annat strategiska planen lagts in och börjats utvärderas. 
Diskussion fördes hur man kan utveckla strategiska planen för att tydligare 
presentera resultat och man pratade om att eventuell revidering av strategiska 
planen får ske till nästa samarbetsavtalsperiod med start 2028. 

   
  BG/FG beslutar  

- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

   
5.3 Bubbelbarriär    Bilaga 5.3 

Rebecka presenterade kort det nya beslutsunderlaget som tagits fram till följd av 
att styrelsen beslutade att återremittera rapporten till Ekologigruppen för 
utveckling av plats och forskningsläge.  

 
 Diskussion fördes om historiken i ärendet gällande om man tidigare beslutat att 
gå vidare med tillståndsansökan men man landade i att det är anmälan om 
vattenverksamhet man beslutat om i första hand.  
Synpunkt framkom att Ekologigruppens egen inställning till åtgärden genomsyrar 
rapporten och man efterfrågade att den skulle kompletteras ytterligare efter 
input från dels kontakt på SLU Daniel Nyquist, dels från teknisk konsult som 
kansliet har haft tidigare kontakt med. Beredningsgruppen önskade även att 
Ekologigruppen skulle undersöka faktorn av bubbelstorlek och om det finns 
material som beskriver hur och om olika stora bubblor påverkar fisk olika.  
  

  BG/FG beslutar 
- att kansliet tar fram en projektplan för projektet 
- att eventuellt beslut om att ta upp ärendet bubbelbarriär på konstituerande 

styrelsemöte tas per capsulam av beredningsgruppen 
- att flödesgruppen har tagit del av redovisad information 

 
5.4 Tillvägagångssätt tvåstegsdiken    

Punkten ströks från dagordningen.  
 
 
5.5  Nivåmätningar Höje å 2024   Bilaga 5.5 
  Rebecka Nilsson presenterade resultat från rapporten från nivåmätningar i Höje 
  å 2024.   

 
År 2024 var första hela året med data från punkterna i Önnerupsbäcken och vid 
Lomma kyrka. Intressanta saker som togs upp från data för 2024 års mätningar var 
främst att man tydligt kan se havets påverkan upp i Höje ås nedre delar. Man kan 
se att havet och Lomma kyrka har samma vattennivå vid flera tillfällen vilket 
innebär att nere vid Lomma kyrka är det inte flödestopparna som styr utan havet 
som har mest inverkan på nivån.  
 
När men har analyserat data timvis har man kunnat se att vid havsnivåhöjning finns 
en liten fördröjning innan nivån höjs vid Lomma kyrka. Detta tyder på att den 
oreglerade delen av Höje å kortvarigt bromsar havets inverkan uppåt i systemet. 
 



Önskemål inkom från Lomma kommun att kommande år få ta del av diagrammen 
redan i februari för att kunna redovisa i sin årsredovisning.  

 
  BG/FG beslutar 

- att tillstyrka rapporten och översända till styrelsen för godkännande 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
 
5.6 Markersättning utvärdering   Bilaga 5.6 

Ekologigruppen har reviderat tidigare utredning enligt beslut i april 2023. 
Följande har nu utretts. 
1. Undersöka om kostnaden för rening av fosfor och kväve fortfarande är relevant 
eller om det finns anledning att revidera detta 
2. Undersöka hur exempelvis nyttorna biologisk mångfald och rekreation ska 
bedömas framöver 
3. Lägga till information om att beräkna nytta för klimatet genom minskad 
koldioxidavgång 

 
  BG/FG beslutar  

- att tillstyrka rapporten och översända till styrelsen för godkännande 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 
 

 
6.1 Samråd om viktiga frågor i södra Östersjöns vattendistrikt  

Beredningsgruppen har fått i uppdrag av styrelsen att ta fram ett yttrande om 
viktiga frågor i södra Östersjöns vattendistrikt. Helena Björn håller på att 
sammanställa vissa delar och kansliet vissa delar. Därefter skickar Helena sitt 
material till kansliet som sammanställer totala Excelfilen och skickar till 
beredningsgruppen per capsulam. 
 

  BG/FG beslutar 
- att kansliet sammanställer yttrande inför nästkommande styrelsemöte och att 

det dessförinnan godkänns av beredningsgruppen per capsulam 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 

 
7.1 Information från recipientkontrollprogrammet  Bilaga 7.1 

Elin Svensson presenterade resultat från senaste kontroller i recipientkontrollen. 
PFAS överskred gränsvärde i Dynnbäck 2024 och årsmedelvärdet av Diklofenac 
överskred gällande gränsvärde i båda provpunkterna.  
   
Vid senaste kontroller har det även varit uppåt extrema halter av näringsämnen i 
flertalet punkter. Diskussion fördes kring varför fosforhalten ökar i Höje å. 
Beredningsgruppen kom överens om att man önskar redovisning av SGS från fler 
år bakåt samt konsultens tankar kring troliga anledningar. Man kom även överens 
om att man önskar att konsulten presenterar detta på nästa möte.  

 
 

6.   Vattenförvaltning 

7.    Recipientkontroll  



  BG/FG beslutar 
- att kansliet bjuder in SGS till nästa beredningsgrupp att presentera 

redovisning av data över tid samt datajämförelse med jämförbara åar 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 
7.2 Reduktionsfiske Häckebergasjön    Bilaga 7.2ab 

Kansliet presenterade att reduktionsfiske utfördes 2024 med goda resultat och 
konsulten har gett förslag om att notfisket utökas med 2 dagar för att öka 
fångsten. Diskussion fördes att man framåt bör se över reduktionsfisket för att se 
om det kan göras korrigeringar i upplägget för att göra det mer effektivt samt 
även utforska möjligheten att reduktionsfiska i Björkesåkraån, förutsatt att det är 
en relevant åtgärd där.  

 
  BG/FG beslutar 

- att föreslå styrelsen att beställa tillägg av reduktionsfiske enligt offert  
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 
7.3     Sedimentprovtagning i Höje å             

Länsstyrelsen har utfört en större sedimentprovtagning i Höje å inom ramen för 
nationell sedimentinventering. Detta för att verifiera eller avfärda en eventuell 
förorening i sedimenten. Beredningsgruppen beslutade i december 2024 att 
bjuda in representant från Miljöavdelningen för att ge sin syn på föroreningarna i 
sedimenten. Elin Svensson berättade att kansliet har pratat med 
Miljöavdelningen om detta och fått svar att utifrån de undersökningar som 
Länsstyrelsen låtit utföra finns inga slutsatser att dra som Miljöavdelningen kan 
använda som stöd i sin tillsyn. 

 
Provtagningspunkter ska ha valts ut utifrån bl.a. ett flertal potentiellt förorenande 
verksamheter men även med påverkan från utsläpp av dagvatten. 
Miljöavdelningen har blivit informerade om att det kan bli aktuellt med fler 
provtagningar i Lunds kommun, dock Kävlingeån, vars resultat de kommer få ta 
del av. Diskussion fördes gällande att det kan vara bra om vattenrådet kar koll på 
riskområden för PFAS så att man kan undvika att anlägga åtgärder där.  
 
 

  BG/FG beslutar 
- att Miljöavdelningen bjuds in för att ge sin syn på riskområden för PFAS inom 

avrinningsområdet 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 

     
7.4 Uppföljning missbildade öringar i Önnerupsbäcken 

Diskussion om hur vattenrådet går vidare i denna fråga. För mer info se tidigare 
protokoll från möte 2024-12-09 och 2025-01-20. 
Helena Björn informerade att hon haft kontakt med renhållningsverket och de 
har uttryckt att de ser positivt på om vattenrådet ger input på hur deras 
kontrollprogram kan utformas.  

   
BG/FG beslutar  
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 
 



7.5  ESS deltar i recipientkontroll     
Kansliet har haft ett möte med ESS om att de eventuellt vill bli medlemmar i 
samordnade recipientkontrollen. ESS ska prata intern och om de är intresserade 
kommer de skicka en officiell ansökan.  
 
BG/FG beslutar  
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 

 
8.1  Arbetsplan och budget 2026 samt reviderad budget 2025 Bilaga 8.1 
  Elin Svensson presenterade förslag till arbetsplan och budget för 2026 samt 

revidering av budget för 2025. 
   
BG/FG beslutar 
- att tillstryka förslaget till arbetsplan och budget 2026 och reviderad budget 

2025 och översända till styrelsen 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 
8.2  Förslag till utdebitering hos medlemmar 2026  Bilaga 8.2 
  Elin Svensson presenterade förslag till utdebitering 2026. Indexuppräkning för 

både konsult och entreprenad var låg i år jämfört med tidigare år.  
 
  BG/FG beslutar 

- att tillstryka förslaget till utdebitering hos medlemmar 2026 och översända till 
styrelsen 

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 

8.3 Samverkan vatten    
  Elin Svensson informerade att tidigare har vattenråden anordnat 

förvaltningsövergripande samverkansträffar för medlemskommunerna. Detta 
pausades när vattensamordnartjänsten på Lunds kommun blev vakant. Nu när 
Jesper tillträtt som ny vattensamordnare kanske det är läge att starta upp 
samverkan på nytt. 

 
  Tanken är att ha en halvdag per år för att kommunerna ska få ut mer av sina 

medlemskap och lära sig av varandra. Tanken är även att varje kommun sprider 
inbjudan internt. Beredningsgruppen kom överens om att man  sätter ihop en 
arbetsgrupp som tar fram schema, föreläsare osv sen bjuder kansliet in. Tidsplan 
blev: möte med arbetsgrupp (Jesper, Helena och Elin) 24 april, sen på 
beredningsgruppsmöte i juni tas beslut om arbetsgruppens förslag, boka 
föreläsningar och bjuda in till träff efter sommaren.  

 
  BG/FG beslutar 

- att vi återupptar samverkansträffar tema vatten 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 
8.4 Förstudie – Förnyelse av samarbetsavtal   

 Kansliet påbörjar inom kort processen med att ta fram nya samarbetsavtal. Elin 

8. Administration/övrigt 



Svensson presenterade den tänkta tidsplanen för framtagande av nya 
samarbetsavtal.  

 
  BG/FG beslutar 

- att föreslå styrelsen att godkänna förslag till tidsplan för process gällande 
framtagande av nytt samarbetsavtal 

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
8.5 Kommunikation    
  Kansliet informerade om att man haft en workshop tillsammans med kanslien 

från Sege å och Kävlingeån där man arbetade med att detektera vad vi idag gör 
bra och mindre bra i vår kommunikation samt hur vårt kommunikationsbehov ser 
ut. Kommunikatören på Lunds kommun ska nu sammanställa resultaten. Karl Asp 
och kommunikatör på Lunds kommun driver frågan med samordning av alla tre 
kansli.  

 
  BG/FG beslutar 

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
8.6 Övrigt 

Kansliet frågade BG om man vill ha fältmöte i juni men man kom överens om att 
avvakta med fältmöte till efter sommaren.  
 
BG/FG beslutar 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 
8.7  Sammanträdestider 2025 

 
Styrelsen     
09:00 på tisdagar 2025-04-15 Teams 
  2025-05-27 Årsstämma, Habo gård 

  2025-09-16 Diamanten, Lund 
  2025-11-25 Teams 
      
Arbetsutskottet 2025-04-01 Teams 
10:00 via Teams 2025-09-02 Teams 

  2025-11-11 Teams 
      
      
    
Berednings/flödesgrupp 2025-03-11 Bruksgatan 22, Sockerbetan 
13.00 på tisdagar i Lund 2025-06-10 Bruksgatan 22, Sockerbetan 
  2025-08-26 Bruksgatan 22, Sockerbetan  
  2025-10-14 Bruksgatan 22, Sockerbetan   
  2025-12-09 Bruksgatan 22, Sockerbetan    
   

 
BG/FG beslutar  
- att lägga informationen till handlingarna 



 
 
8.8 Publicering av protokoll 

För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver BG/FG 
godkänna publiceringen efter justering. 

 
BG/FG beslutar  
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 

 
 
För  
HÖJE Å VATTENRÅD  

 
 Elin Svensson 

Samordnare 
Jesper Persson 
Ordförande BG 

Helena Björn 
Ordförande FG 


